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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  23 

Datum zasedání:  22. 2. 2023 

Přítomni:  Adámek, Bauerová (od bodu 2), Foltisová, Franěk, Majerová, Peterová, 

Pražák, Růčková, Tvrdoň, Vavrušková  

Omluveni:  Fiala 

Hosté:  Palečková, Stavárek, Suchánek, Šimáková, Šperka  

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Volba předsedy AS SU OPF 

3. Různé 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod místopředsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný 

další bod programu nebyl navržen.   

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 
   

Ing. Vavrušková přivítala dva nové členy senátu, dr. Majerovou a dr. Fraňka. 

 

2. Volba předsedy AS SU OPF 

 

Ing. Vavrušková uvedla, že pro volbu předsedy AS SU OPF je nejprve nutno ustanovit volební 

komisi. Ing. Vavrušková vyzvala senátory k návrhu jednotlivých kandidátů:  

 

Dr. Majerová navrhla dr. Majerovou, která s nominací vyslovila souhlas.  

Bc. Foltisová navrhla N. Peterovou, která s nominací vyslovila souhlas.  

Dr. Majerová navrhla dr. Adámka, který s nominací vyslovil souhlas.  

 

Místopředsedkyně senátu vyzvala přítomné senátory k hlasování o členech volební komise.  
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Hlasování o členech volební komise pro volbu předsedy:  

Dr. Ing. Ingrid Majerová  Pro: 7 Proti: 0  Zdrželi se: 3  

Nela Peterová Pro: 7 Proti: 0  Zdrželi se: 3  

Ing. Pavel Adámek, Ph.D. Pro: 7 Proti: 0  Zdrželi se: 3  

  

Usnesení:   

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje volební komisi pro volbu předsedy Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné ve složení Dr. Ing. Ingrid Majerová, Nela Peterová, 

Ing. Pavel Adámek, Ph.D.  

 

Ing. Vavrušková pro potřeby volební komise vyhlásila krátkou přestávku. Volební komise 

stanovila postup voleb a zvolila svého předsedu. Předsedkyní volební komise se stala 

dr. Majerová.  

 

Dr. Majerová vyzvala přítomné senátory k návrhu kandidátů na předsedu AS SU OPF.  

 

Doc. Tvrdoň navrhuje dr. Pražáka, jelikož má s působením v senátu dlouhodobé zkušenosti.  

Dr. Pražák poděkoval za důvěru. S nominací souhlasí a zároveň rezignuje na svou pozici 

tajemníka.  

 

Proběhla volba. Po odhlasování všech členů proběhlo sčítání hlasů. Dr. Majerová oznámila 

výsledek.  Volilo celkem 10 senátorů, všech 10 lístků bylo platných. 

 

 

Ing. Tomáš Pražák, Ph.D. byl zvolen 10 hlasy a stal se tak novým předsedou AS SU OPF. 

Dr. Majerová jménem volební komise pogratulovala nově zvolenému předsedovi. Dr. Pražák 

poděkoval za projevenou důvěru a těší se na spolupráci v tomto týmu.   

 

3. Různé 

 

Volba tajemníka: 

Dr. Pražák informoval, že volba nemusí být tajná a vyzval k návrhům na tuto pozici.  

Ing. Vavrušková navrhuje dr. Adámka, který návrh přijímá.  

 

 

Předseda senátu pogratuloval novému tajemníkovi Ing. Pavlu Adámkovi, Ph.D.  

Dr. Adámek poděkoval a těší se na spolupráci.  

 

Předseda senátu poprosil nové kolegy, aby se domluvili, do které komise vstoupí. Uvolnilo se 

jedno místo v hospodářské komisi a jedno místo v legislativní komisi. Dr. Franěk se rozhodl 

pro členství v legislativní komisi a dr. Majerová bude působit v hospodářské komisi.   

Hlasování o předsedovi AS SU OPF:  

Pro: 10 Proti: 0  Zdrželi se: 0  

Hlasování o tajemníkovi AS SU OPF:  

Pro: 9 Proti: 0  Zdrželi se: 1  
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Hospodaření fakulty: 

 

Prof. Stavárek odprezentoval základní údaje o hospodaření fakulty, jak fakulta hospodařila 

v roce minulém s výhledem v oblasti rozpočtové pro letošní rok. Z tabulky „hospodaření 

fakulty“ (vzdělávací činnost, koleje a menzy, doplňková činnost) je patrné, že hospodářský 

výsledek (5,35 mil. Kč) je kladný oproti minulým letům, která byla ovlivněna covidem.  

Nejvýznamnější nákladovou položkou jsou mzdy a odvody ve výši 75,7 mil. Kč a další 

významnou položkou jsou energie ve výši 6,7 mil. Kč.  U elektrické energie šla Slezská 

univerzita do rizika a rozhodla se na konci loňského roku si nasmlouvat tarif za spotové ceny.  

V současné době nakupujeme zhruba za polovinu garantovaného vládního stropu. Prozatím se 

nám tedy ta sázka vyplácí. Pokud jde o teplo, pak nám firma Veolia sdělila, že cena tepla bude 

vyšší o 41 %. Díky tomu jsme zprovoznili systém regulace, který se na fakultě rozběhl a za to 

poděkoval především Ing. Ježíškovi a Ing. Balvarové. Navzdory nárůstu ceny tepla, byla 

celková faktura za leden pouze o 1 % vyšší než v lednu 2022. Prozatím se nám povedlo udržet 

energie v přijatelném režimu. 

Využití institucionální podpory (5,5 mil. Kč) nám částečně kryje mzdové náklady a vylepšuje 

hospodaření fakulty. Pomáháme si i na výnosové straně, využili jsme nárůstu úrokových sazeb. 

Dohodli jsme si nadstandartní úročení našich finančních prostředků s Komerční bankou. 

Z 21 tis. Kč v roce 2021 na 1,28 mil. Kč v roce 2022.  

Na VŠ kolejích je ubytováno více než 100 studentů. Ti nám generují výnosy a hospodářský 

výsledek je nejlepší od roku 2014. Úroveň výnosů v doplňkové činnosti také ovlivňuje 

ubytování ukrajinských uprchlíků na VŠ kolejích (nejvyšší výnosy od roku 2013), kterých je 

tam pořád asi 50. Platba je ve výši 300 Kč za osobu/noc.   

Do fondu provozních prostředků (FPP) bylo před uzávěrkou převedeno 7 mil. Kč. FPP je 

základna rezerv, které můžeme využívat na celou řadu aktivit. Zůstatek je ve výši 64,6 mil. Kč.  

Vzhledem k 5 % spoluúčasti fakulty na financování CEPIS (620 mil. Kč) je dobře, že je FPP 

takto naplněn.  

Tvorba fondu reprodukce investičního majetku (FRIM), určeném na rekonstrukce, opravy atd., 

je z odpisů dlouhodobého majetku. Zůstatek fondu je 4,5 mil. Kč.  

Prof. Stavárek také informoval o výhledu na rok 2023. MŠMT před dvěma týdny zveřejnilo 

rozpis finančních prostředků na jednotlivé univerzity, plus dává 800 mil. Kč jako podporu na 

dražší energie. Pro SU je klíčové to, že nebude platit žádné penále ani pokutu. SU naplnila 

kritéria zapsaných prváků i průměrného KEN. Celkově do VŠ připlyne více peněz. SU dostane 

o 17 mil. Kč navíc, z toho 11,5 mil. Kč na energie.  

Shrnul, že finanční situace fakulty je stabilizovaná. Šok z hlediska růstu cen elektrické energie 

i tepla jsme zvládli. Neohrozí to stabilitu fakulty. Jsme připraveni začít s CEPIS. I přesto, aby 

fakultě solidní finanční rezerva zůstala.  

 

Dr. Pražák poděkoval za představení panu děkanovi a otevřel diskuzi. 

 

Dr. Majerová se zeptala, co se bude kromě CEPIS ještě v letošním roce financovat.  

 

Prof. Stavárek informoval, že co připravujeme, je rekonstrukce II. etapy na Vyhlídce (spojovací 

krček). Na fakultě proběhne částečná sanace plesnivé místnosti v budově B, tak abychom tam 

mohli mít další běh inovativního podnikání, než bude CEPIS. Plesnivá část se zazdí. Za tou zdí 

uděláme nové dveře. Zdravou část budeme používat na výuku. Upraví se i chodba před tou 

místností. Budou vyměněny vstupní dveře na fakultu, místo „karuzelu“ budou normální lítačky. 

Pravděpodobně se zbavíme turniketů. Schválili jsme plán rekonstrukce kanceláří. Máme 

zpracovaný harmonogram průběžných oprav. 
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Doc. Růčková se dotázala, zda by se nemohlo topit v učebnách v budově B? 

Prof. Stavárek odpověděl, že tento požadavek je třeba vznést na Ing. Balvarovou.   

 

Dr. Majerovou dále zajímalo, co bude s budovou za VŠ kolejemi.  

Prof. Stavárek vysvětlil, že svého času se usilovalo o dotaci na demolici, jenže dotace se týkala 

pouze demolice bytových domů. Na tuto dotaci jsme nedosáhli. Kdyby se to mělo platit 

z fakultních peněz, pak by to vyšlo na 6 - 7 mil. Kč, a to by se musela prodat zbylá suť.  

 

Představení týmu proděkanů nového vedení: 

Doc. Šperka minulý měsíc oznámil jména nových proděkanů. Uvedl, že dne 14.2. obdržel 

jmenovací dekret a chce potvrdil tato jména. 1.3. je jmenuje do funkce. Proděkani se na příštím 

senátu představí s prezentací svého resortu a budou připraveni na diskuzi.  

Doc. Šperka zopakoval jména proděkanů a požádal senát, aby se k tomu vyjádřil.  

Proděkan pro vědu a výzkum, statutární zástupkyně: doc. Ing. Iveta Palečková, Ph.D. 

Proděkan pro studijní a sociální záležitosti: doc. Mgr. Petr Suchánek, Ph.D. 

Proděkan pro rozvoj a vnější vztahy: Ing. Martin Klepek, Ph.D. 

Proděkan pro zahraniční styky: Ing. Jana Šimáková, Ph.D. 

 

Dr. Pražák otevřel diskuzi. Nikdo se nepřihlásil o slovo.  

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí nově stanované proděkany. Proděkan pro vědu a výzkum, statutární zástupkyně je 

doc. Ing. Iveta Palečková, Ph.D.; proděkan pro studijní a sociální záležitosti je doc. Mgr. Petr 

Suchánek, Ph.D.; proděkan pro rozvoj a vnější vztahy je Ing. Martin Klepek, Ph.D. a proděkan 

pro zahraniční styky je Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Studentská rada: 

Ing. Vavrušková pozvala přítomné na jednání studentské rady, které se bude konat dne 1.3. 

v 13:30 hod. v místnosti D003. Studenty jsme oslovili, doufáme že účast bude větší než na 

minulém setkání. Hodně informací bude ohledně kolejí, které představí předseda kolejní rady 

Matěj Machej. 

 

 

Závěrem se prof. Stavárek rozloučil se senátory. Za tu dobu, co měl čest fakultu vést, se senátoři 

zasloužili o to, že se fakulta posunula. Poděkoval za jejich účast v senátu i skvělou spolupráci 

mezi vedením a akademickým senátem, která byla vždy efektní i efektivní. Byl by rád, kdyby 

v tomto duchu spolupráce pokračovala i nadále.  

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 29. 3. 2023 ve 13:00 hodin v místnosti A 308.  

 

Za správnost:  

Ing. Tomáš Pražák, Ph.D. 

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 22. 2. 2023 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje volební komisi pro volbu předsedy Akademického senátu Slezské 

univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné ve složení Dr. Ing. 

Ingrid Majerová, Nela Peterová, Ing. Pavel Adámek, Ph.D.  

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné zvolil za předsedu AS SU OPF na funkční období 2021-2023 dr. Tomáše 

Pražáka. 

3. Akademický senát Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné zvolil za tajemníka AS SU OPF na funkční období 

2021-2023 dr. Pavla Adámka. 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné bere na vědomí nově stanované proděkany. Proděkan pro vědu a výzkum, 

statutární zástupkyně je doc. Ing. Iveta Palečková, Ph.D.; proděkan pro studijní a 

sociální záležitosti je doc. Mgr. Petr Suchánek, Ph.D.; proděkan pro rozvoj a vnější 

vztahy je Ing. Martin Klepek, Ph.D. a proděkan pro zahraniční styky je Ing. Jana 

Šimáková, Ph.D.  

 

 

Ing. Tomáš Pražák, Ph.D. 

předseda AS SU OPF 

 

 

 

 

 

 

 


